
Folketingets Sundhedsudvalg har den 27. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 526 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 526:
’’ Hvad er ministerens holdning til, at diabetespatienter, der har fået en 
insulinpumpe, bliver bedt om at levere denne tilbage, fordi den er for dyr? ”

Svar:
Jeg har ikke kendskab til, at patienter skal levere insulinpumper tilbage af 
økonomiske årsager. 

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at der kan være faglige årsager til, at behand-
ling med insulinpumper bør ophøre. Sundhedsstyrelsen har således oplyst føl-
gende:

”Af Sundhedsstyrelsen anbefalinger for anvendelse af insulinpumper fremgår 
det, at behandling med insulinpumpe skal tages op til vurdering med ca. to års 
interval. Hvis der er komplikationer til pumpebehandlingen eller målet med in-
sulinpumpebehandlingen ikke kan nås, bør behandlingen med pumpen ophø-
re, og patienten bør overgå til standardbehandling med adskillelige daglige in-
jektioner af insulin. Der er således faglige grunde til, at nogle patienter ophører 
med insulinpumpebehandling.”

Som nævnt i mit svar på spørgsmål nr. 524 er Dansk Endokrinologisk Selskab 
ved at udarbejde en redegørelse om dette behandlingsområde. Redegørelsen 
vil blive drøftet i den nationale diabetesstyregruppe. Det er min holdning, at 
sygehusmyndighederne skal leve op til deres ansvar for, at patienterne får be-
handling i overensstemmelse med faglige anbefalinger.
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